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1. Zijn er zaken uit het nieuwe milieuprogramma die tot wijzigingen in de 
omgevingsverordening leiden?  

Nee, dit vloeit niet noodzakelijk voort uit het Milieuprogramma.  

2. Pagina 10. Dow heeft met het rijk afspraken gemaakt over verminderingen van 1,7 
megaton CO2. Hoe verhoudt deze afspraak zich met deze zinsnede uit het 
milieuprogramma: ´waar mogelijk nemen we thema’s mee uit dit milieuprogramma 
zoals reductie emissies en lozingen van overige stoffen, en circulaire economie.´ 

Wij zijn betrokken bij de gesprekken over de maatwerkafspraken tussen 
het Rijk en Dow. Daarbij brengen wij vooruitlopend op het vaststellen van 
het milieuprogramma ook thema’s in.   

3. Pagina 14: daar staat: 'Om de luchtkwaliteit te verbeteren is binnen het SLA 
afgesproken om bij vergunningverlening aan industriële bedrijven emissie-eisen te 
verbinden die op of zo dicht mogelijk aan de onderkant van de BBT-range liggen, 
ofwel een zo laag mogelijke uitstoot van vervuilende stoffen.' Wie checkt of de 
techniek die vergunningaanvrager doet, daadwerkelijk de BBT is?  

 

De omgevingsdienst doet dit binnen het proces van vergunningverlening. 

4. Drie vragen over opvolgende zin op pagina 14: 'Dit leidt tot vermindering van 
industriële emissies.' in de commissie ruimte van 2022 januari is er gesproken over 
actualisering van vergunningen. Zo zou DCMR nog 5 vergunningen in 2022 
actualiseren en heeft PS in 2022 aan de RUD verzocht: ´´Het verzoek van 
Provinciale Staten aan de RUD Zeeland is om alle milieuvergunningen die voor een 
actualisatietoets in aanmerking komen in 2022 te toetsen.´´ Vraag a: is dit door 
RUD en DCMR gedaan? Zo niet, waarom niet? Vraag b: Hoe vaak kwam het voor 
dat een bedrijf bij actualisatie van de vergunning niet de BBT gebruikte? Vraag c: 
Welke acties volgden daarop?      

 

a. In de jaarrapportages van de omgevingsdiensten is vermeld in hoeverre 
de voorgenomen planning is gehaald en welke factoren daarbij een rol 
hebben gespeeld. De jaarrapportages van 2022 zijn nog niet beschikbaar. 
Uit de tussenrapportages bleek dat de uitvoering volgens de planning 
verliep. 
 
b. Bij een actualiseringstoets onderzoeken de omgevingsdiensten of de 
voorschriften in de vergunning nog actueel zijn. Het is geen toets of een 
bedrijf aan BBT voldoet. Die toets vindt plaats bij beoordeling van 
vergunningaanvragen en bij toezicht en handhaving wordt daar ook 
aandacht aan besteed. 
 
c. Niet van toepassing. 

 
5. Bladzijde 31, daar staat: ''Het voorkomen van en de aanpak van 

bodemverontreinigingen (puntbronlocaties) voor wat betreft grond- en grondwater;'' 
In hoeverre is er aandacht voor het afstromen van pesticiden uit de landbouw?  

 

 
Dit is geen onderwerp voor het Milieuprogramma. Dit is geregeld in het 
Regionale Waterprogramma.  
Zeeland sluit aan op het generieke beleid voor de aanpak van diffuse 
bronnen waaronder gewasbeschermingsmiddelen. Maar er is wel 
aandacht in de regio voor emissievermindering in de landbouw. In het 
verleden zijn er projecten uitgevoerd op het gebied van 
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emissievermindering van gewasbeschermingsmiddelen in de landbouw en 
er zijn projecten in voorbereiding.  

6. Bladzijde 39, daar staat: ''Onder de Wet milieubeheer (Wm) bestaat er voor alle 
bedrijven die geen milieuvergunning hebben een energiebesparingsplicht. Deze 
houdt in dat een bedrijf verplicht is om alle energiebesparingsmaatregelen te 
nemen die in vijf jaar worden terugverdiend.'' Welke bedrijven zijn dit en wie ziet 
erop toe dat deze maatregelen daadwerkelijk worden uitgevoerd? 

 

Alle bedrijven die onder de bevoegdheid van de provincie vallen, hebben 
een milieuvergunning op grond van de Wet milieubeheer.  Het betreft in 
dit geval bedrijven die onder de bevoegdheid van gemeentes vallen.  

7. Bladzijde 44, over het verminderen van afval. Waarom lezen we niets over het 
beperken van de productie van afval? 

 

In een ideale circulaire economie bestaat er geen afval. De landelijke 
doelstelling is 5O % circulair in 2030 en volledig circulair in 2050. Wij 
sluiten als provincie met het Programma Circulaire Economie hierbij aan. 
Indirect zit in deze doelstelling de beperking van de productie van afval 
ingesloten. We hoeven hiervoor geen aparte doelstelling op te nemen.  

8. over Aartsen: Aartsen doet 10 concrete aanbevelingen, graag horen we welke van 
de 10 aanbevelingen wanneer en door wie worden uitgevoerd?  

Het milieuprogramma sluit aan bij de richting uit het advies van de 
commissie van Van Aartsen, namelijk het verbeteren van het milieu. De 
opvolging van de adviezen is echter geen onderdeel van het 
Milieuprogramma.  
 
Het Interbestuurlijk Programma voert de 10 aanbevelingen uit in 6 pijlers. 
De staatssecretaris heeft recent de Tweede Kamer geïnformeerd over de 
voortgang. U kunt de stukken hier vinden. 
Kamerbrief over voortgang versterking VTH-stelsel | Kamerstuk | 
Rijksoverheid.nl 

9. Wanneer is de BBT voor het laatst geëvalueerd, en hoe gaat de evaluatie daarvan 
in het nieuwe milieuprogramma worden opgevolgd? 

 

De Beste beschikbare technieken (BBT) zijn continu in ontwikkeling. 
De Europese Commissie herziet de documenten (BREF's) waar deze uit 
volgen regelmatig. Dit is een verplichting die volgt uit de Richtlijn 
industriële emissies (Rie). Nieuwe BBT kunnen aanleiding zijn om een 
omgevingsvergunning aan te passen, dit moet binnen vier jaar na wijzigen 
van een BBT plaatsvinden. De omgevingsdiensten zien hier op toe.  

10. Op 6 november is tijdens de bespreking van het SLA (brief wensen SLA) het 
volgende amendement aangenomen over een pilot in Zeeland: ''Bijvoorbeeld door 

De strekking van dit amendement was om mee te doen aan een pilot op 
het thema landbouw. In de brief aan PS over de vaststelling van het (1e) 
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bomen te planten op locaties waar optimaal fijnstof kan worden opgevangen.'' Hoe 
staat het met de pilot bomenplant? 

 

decentrale uitvoeringsplan SLA (02-03-2021) heeft het college hier op 
gereageerd. Daarbij is aangegeven dat het door de commissie genoemde 
voorbeeld nu niet is opgenomen in het uitvoeringsplan maar bij een 
volgende herziening eventueel kan worden toegevoegd. Het 
uitvoeringsplan SLA wordt per 1 maart 2023 herzien en dan wordt voorstel 
afgestemd met betrokkenen vanuit de stikstofopgave en de 
bossenstrategie/Zeeuwse bosvisie. 

 
 




